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王连英：女，博士，副教授。2000年于河南大学获得凝聚态物理硕士学位，2003年毕业于吉林大学, 获得物理化学
博士学位。主要研究方向为分子有序组装和纳米材料的制备、结构和性能研究。作为项目负责人承担国家自然科学
基金项目1项；参与国家自然科学基金项目2项，国家863计划子课题1项。现已在国内外学术刊物发表研究论文20余
篇（其中SCI收录11篇），申报国家发明专利4项。 
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Chemical Technology. She obtained her M.S. degree in Condensed State Physics from Henan University 
in 2000. She was awarded her Ph.D. degree in Physical Chemistry from Jilin University in July 2003. 
Her main research interests are in the preparation, assembly and characterization of novel 
functional nanomaterials. She is currently lead investigator for one research project funded by the 
National Natural Science Foundation of China, and is a participant in two projects funded by the 
National Natural Science Foundation of China and one project under the national ‘863’ plan. She 
has published over 20 research papers, of which 11 have been indexed in the SCI and has submitted 
four patent applications.
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